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Zápis ze zasedání Akademického senátu Divadelní fakulty JAMU  
dne 7. března 2024  

  
Přítomní senátoři (9): BcA. Bc. Jan Doležel, doc. Mgr. Igor Dostálek, MgA. Adam Mašura, MgA. Jakub 
Mareš, MgA. BcA. Petra Vodičková, Ph.D., MgA. Adéla Szturcová, Mgr. Petr Svozílek, BcA. Jana 
Mlatečková, prof. MgA. Hana Slavíková, Ph.D.,  
  
Omluvení senátoři (0):  
  
Přítomní hosté (9): Mgr. Anna Lahodová, doc. MgA. Hana Průchová, Ph.D., Ing. Mgr. Alena Valentová, 
Mgr. Jan Horský, Ph.D. prof. Blanka Chládková, Anna Vodáková, Lucie Blechová, Vojtěch Šoula, 
Johanka Trokšiarová. 
  
Zahájení  
Předsedkyně AS DF Petra Vodičková přivítala senátory a hosty. Konstatovala, že zasedání AS DF bylo 
svoláno v souladu s Jednacím řádem AS DF a prohlásila Akademický senát Divadelní fakulty JAMU za 
usnášení schopný. 
Předsedkyně pověřila vyhotovením zápisu ze zasedání doc. Dostálka a představila program zasedání, 
který vzali senátoři na vědomí.  
  
Program: 
1. Zahájení    
2.    Zájem akademické obce o senát – otázky  
3.    Disciplinární komise 
4.    Konsorcium pomoci (dále KP) 
5.    Různé – STRK 
 
Navržený program byl schválen v odlišném pořadí bodů. 
 
1.    Budoucí konsorcium pomoci 
Proděkanka Průchová představila změny budoucího konsorcia pomoci. Proběhla změna ve složení 
budoucího konsorcia pomoci: ukončena předchozí spolupráce a na podzim 2023 proběhlo nové 
výběrové řízení. Budoucí konsorcium pomoci bude plnit dvě zásadní linie: jednak intervence (doc. 
Hornová a Mgr. Mansfeldová), jednak prevence (posíleno o Dr. Obrovskou, která spolupracuje s 
ombudsmanem z DAMU). KP míří nejen na studenty, ale i na pedagogy a pracovníky fakulty, např. 
Supervize pro pedagogický sbor. Stejně tak na vztahy “student – student” (problémy v tvůrčích týmech, 
dynamika skupiny apod.). Chystá se speciální seminář pro pedagogy. KP je expertní nezávislý orgán 
složený z externistů. Následovala diskuse. Senátor Mašura vznesl dotaz na připravovaný seminář pro 
pedagogy. Doc. Průchová dopřesnila, že KP je orgán, který spíše sbírá podněty. Organizačně to není 
na KP. Prof. Chládková doplnila, že skončila jednoletá spolupráce se skupinou odborníků zaměřující se 
na práci se studenty a řešení konfliktů. Budoucí již stabilizované konsorcium pomoci bude od roku 2025 
financováno bez závislosti na grantech. Součástí KP by měl být člověk, který bude plánovat toto 
průběžné vzdělávání provázané s kompetencemi oboru, ale i v úrovni vztahového jednání. Například 
vznik interaktivních studijních osnov pro pedagogy.  
Doc. Průchová doplnila, že je potřeba přemýšlet, jak pomoci pedagogům, kteří jsou vedoucími, jak 
pomoci začínajícím pedagogům… Minimálně jednou za semestr bude KP vydávat zprávu o tom, co je 
na fakultě k řešení. 
 
2. Disciplinární komise 
Proděkanka Průchová informovala o činnosti Disciplinární komise, která řadu měsíců nic neřešila. 
Nejčastěji se zabývá problematikou plagiátorství. Její činnost se oživuje i ve vztahu k 
restrukturalizovanému KP.  
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Disciplinární komise se schází na základě disciplinárního řádu ve věci přestupků studentů. V případě 
pedagogů a zaměstnanců jde již o řešení na základě zákoníku práce.  
Předsedkyně Vodičková předložila návrh děkana doc. Francána na nové složení Disciplinární komise 
na dvou leté období 2024–2026 a to v následujícím složení: 
 
Pedagogové: 
doc. Mgr. Sylva Talpová 
doc. MgA. Hana Průchová, Ph.D. 
doc. Mgr. Miroslav Ondra 
  
Studenti: 
MgA. Bc. Sára Matůšová 
Anna Zelíková 
Petr Erhart 
  
Náhradníci: 
Mgr. Andrea Jochmanová, Ph.D. 
Bc. Pavel Borský 
Lukáš Hroník 
Natálie Divincová  
 

Hlasování 
Výsledky tajného hlasování o složení Disciplinární komise DF na období 2024–2026. 

ANO 7 hlasů, NE 2 hlasy. 
 

AS DF JAMU schválil složení Disciplinární komise DF JAMU na období 2024–2026 
v předloženém složení.  

 
 
 
3. Zájem akademické obce o senát – otázky  
Z diskuse i s přítomnými hosty vzešly tyto postřehy a podněty: 

„Jde o dlouhodobou práci na vytvoření kultury zájmu ⁃ Dokud není problém/skandál, tak činnost AS DF 

moc nezajímá.” 
„Co třeba úvodní zasedání na začátku semestru v aule s moderátorem spojené např. s krátkým 
děkanským volném apod.“ 
„Zároveň jde také o zachování jakési důstojnosti a statusu senátu jako kontrolního orgánu.“  
„Co třeba “stánek” během Salonu a podobných akcí? Upoutat pozornost přes velké úkoly, které nás 
čekají (finance, efektivizace školství, problematika uměleckých VŠ…), aby si akademická obec 
uvědomila, před jakým těžkým obdobím stojíme a jaká netušená rozhodnutí jsou před námi… a pak je 
třeba se bavit, jak je učiníme srozumitelnými pro akademickou obec.“ 
„Více vtáhnout nové studenty na začátku jejich studia.“ 
„Jde také o jisté sebeuvědomování si, kdo jsme a přijetí spoluzodpovědnosti za stav umělecké sféry a 
celé společnosti… a o těch vážných problémech neumíme komunikovat s akademickou obcí.“ 
 
Diskuse byla přerušena s návrhem pokračovat na pracovní skupině AS DF ve čtvrtek 4. dubna v 
10.15hod.  
 
4. Různé 
Senátor Mašura seznámil přítomné i nově příchozí o STUDENTSKÉ RADĚ KVALITY (STRK) 
Předsedkyně Vodičková připomněla, že má jít o čistě studentskou platformu zcela nezávislou na 
orgánech školy, včetně senátu. Nicméně AS DF zcela podporuje tuto aktivitu a uskupení a je připraveno 
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býti jakkoliv nápomocno a je otevřeno spolupráci se STRK (pokud tento bude o to stát). Senátor Doležel 
doplnil, že má jít o příležitost pro moderovanou a strukturovanou diskusi témat, která se jinak řeší 
neformálně a kuloárně. Senátorka Szturcová dodala, že i z pozic pedagogů a vedoucích pracovníků 
fakulty byla komunikována potřeba mít tento “tlak ze spodu”, aby došlo k lepšímu povědomí o aktuálních 
tématech akademické obce a jejich lepší prioritizaci. 
 
Zasedání AS DF JAMU bylo ukončeno ve 12hod. Další zasedání proběhne 11. dubna 2024 v 10:15hod 
v učebně 106. 
 
 
 

 
 Zápis vypracoval 7. března 2024 I. Dostálek 

Verifikovala P. Vodičková 
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